
	  
	  
Onderzoek:	  Pauselijk	  bezoek	  
	  
Publicatiedatum:	  5-‐2-‐2014	  
	  
	  
Over	  dit	  onderzoek	  
Aan	  het	  onderzoek	  deden	  4050	  katholieke	  leden	  van	  het	  EenVandaag	  Opiniepanel	  mee.	  
Het	  onderzoek	  vond	  plaats	  op	  4	  en	  5	  februari	  2014.	  
	  
Het	  EenVandaag	  Opiniepanel	  bestaat	  uit	  ruim	  50.000	  mensen.	  Zij	  beantwoorden	  
vragenlijsten	  op	  basis	  van	  een	  online	  onderzoek.	  De	  uitslag	  van	  de	  peilingen	  onder	  het	  
EenVandaag	  Opiniepanel	  zijn	  na	  weging	  representatief	  voor	  zes	  variabelen,	  namelijk	  
leeftijd,	  geslacht,	  opleiding,	  burgerlijke	  staat,	  spreiding	  over	  het	  land	  en	  politieke	  
voorkeur	  gemeten	  naar	  de	  Tweede	  Kamerverkiezingen	  van	  2012.	  
	  
Panelleden	  krijgen	  ongeveer	  één	  keer	  per	  week	  een	  uitnodiging	  om	  aan	  een	  peiling	  mee	  
te	  doen.	  Op	  de	  meeste	  onderzoeken	  respondeert	  60	  tot	  70	  procent	  van	  de	  panelleden.	  
	  
	  
Meer	  informatie	  
Voor	  meer	  informatie	  kunt	  u	  contact	  opnemen	  met	  onderzoeker	  Eva	  van	  Mossevelde:	  
eva.van.mossevelde@eenvandaag.nl	  /	  035-‐6715809.	  
	  
	   	  



Samenvatting 	  

	  
Animo	  onder	  katholieken	  voor	  pauselijk	  bezoek	  
	  
De	  meerderheid	  (62%)	  van	  de	  katholieken	  in	  Nederland	  vindt	  dat	  er	  genoeg	  
animo	  onder	  katholieken	  is	  voor	  een	  pauselijk	  bezoek	  aan	  ons	  land.	  Driekwart	  
(74%)	  verwacht	  dat	  een	  bezoek	  van	  de	  paus	  goed	  is	  voor	  het	  imago	  van	  de	  
katholieke	  kerk	  in	  Nederland.	  Dat	  blijkt	  uit	  onderzoek	  onder	  ruim	  4000	  
katholieken	  uit	  het	  EenVandaag	  Opiniepanel.	  	  
	  
Dagblad	  Trouw	  berichtte	  afgelopen	  weekend	  dat	  een	  bezoek	  van	  paus	  Franciscus	  aan	  
Nederland	  door	  kardinaal	  Wim	  Eijk	  zou	  zijn	  tegengehouden	  uit	  angst	  voor	  een	  gebrek	  
aan	  animo	  onder	  katholieken.	  Volgens	  Trouw	  was	  er	  geld,	  lag	  het	  draaiboek	  klaar	  en	  
was	  de	  beveiliging	  geregeld	  voor	  een	  eendaags	  bezoek	  aan	  Amsterdam	  in	  2014.	  De	  paus	  
zou	  tegen	  bisschop	  Punt	  hebben	  gezegd	  dat	  hij	  wilde	  komen.	  	  
	  
De	  helft	  van	  de	  ondervraagde	  katholieken	  (51%)	  vindt	  het	  belangrijk	  dat	  de	  paus	  naar	  
Nederland	  komt.	  Zij	  menen	  dat	  een	  bezoek	  katholieken	  kan	  inspireren	  en	  verbinden,	  en	  
vinden	  dat	  zeker	  in	  deze	  tijd	  nodig.	  Een	  panellid	  verwoordt	  het	  als	  volgt:	  “De	  
Nederlandse	  katholieke	  kerk	  is	  in	  een	  enorme	  crisis.	  Onenigheid	  onder	  bisschoppen,	  
kerksluitingen,	  financiële	  malaise.	  En	  dat	  terwijl	  de	  paus	  veel	  Nederlanders	  zeer	  tot	  de	  
verbeelding	  spreekt.	  Hij	  zou	  de	  kerk	  enorm	  kunnen	  bemoedigen	  en	  op	  een	  goed	  spoor	  
kunnen	  zetten,	  voorbij	  alle	  verdeeldheid	  en	  gedoe.”	  	  
	  
De	  ondervraagden	  zijn	  zeer	  te	  spreken	  over	  de	  paus:	  88	  procent	  vindt	  dat	  hij	  zijn	  rol	  
goed	  vervult.	  Volgens	  zeven	  op	  de	  tien	  (70%)	  brengt	  hij	  de	  katholieke	  kerk	  dichter	  bij	  de	  
mensen.	  
	   	  



Onderzoeksuitslag	  	  

	  
Een	  bezoek	  van	  paus	  Franciscus	  aan	  Nederland	  zou	  door	  kardinaal	  Eijk	  (de	  voorzitter	  
van	  de	  bisschoppenconferentie)	  zijn	  tegengehouden.	  Dagblad	  Trouw	  zegt	  dat	  van	  
bronnen	  rond	  de	  Nederlandse	  bisschoppenconferentie	  te	  hebben	  gehoord.	  De	  rooms-‐
katholieke	  kerk	  ontkent	  dit.	  
Volgens	  Trouw	  was	  er	  geld,	  lag	  het	  draaiboek	  klaar	  en	  was	  de	  beveiliging	  geregeld	  voor	  
een	  eendaags	  bezoek	  aan	  Amsterdam	  in	  2014.	  Paus	  Franciscus	  zou	  tegen	  bisschop	  Punt	  
van	  Haarlem-‐Amsterdam	  hebben	  gezegd	  dat	  hij	  wilde	  komen.	  Volgens	  Trouw	  heeft	  
kardinaal	  Eijk	  het	  bezoek	  uiteindelijk	  afgeraden	  uit	  angst	  voor	  gebrek	  aan	  animo	  onder	  
katholieken	  in	  Nederland.	  	  
Geef	  aan	  of	  u	  het	  eens	  of	  oneens	  bent	  met	  de	  volgende	  stelling:	  
'Ik	  denk	  dat	  er	  weinig	  animo	  onder	  katholieken	  in	  Nederland	  is	  voor	  een	  pauselijk	  
bezoek.'	  
Eens	   	   	   	   25%	  
Oneens	   	   	   62%	  
Weet	  niet	  /	  geen	  mening	   13%	  
	  
Het	  laatste	  pausbezoek	  aan	  Nederland	  was	  dat	  van	  paus	  Johannes	  Paulus	  II	  in	  1985.	  	  
Hoe	  belangrijk	  vindt	  u	  het	  dat	  de	  paus	  naar	  Nederland	  komt?	  
Heel	  belangrijk	   	   24%	  
Tamelijk	  belangrijk	   	   27%	  
Niet	  zo	  belangrijk	   	   31%	  
Helemaal	  niet	  belangrijk	   14%	  
Weet	  niet	  /	  geen	  mening	   	  	  4%	  
	  
Geef	  aan	  of	  u	  het	  eens	  of	  oneens	  bent	  met	  de	  volgende	  stelling:	  
‘Een	  bezoek	  van	  de	  paus	  aan	  Nederland	  is	  goed	  voor	  het	  imago	  van	  de	  katholieke	  
kerk	  in	  Nederland.’	  
Eens	   	   	   	   74%	  
Oneens	   	   	   12%	  
Weet	  niet	  /	  geen	  mening	   14%	  
	  
Katholieken	  in	  Nederland	  zijn	  een	  initiatief	  gestart	  om	  kardinaal	  Eijk	  ervan	  te	  
overtuigen	  de	  paus	  toch	  uit	  te	  nodigen.	  Via	  een	  online	  petitie	  kunnen	  medestanders	  dit	  
initiatief	  ondersteunen.	  Eerder	  had	  bisschop	  Punt	  katholieken	  opgeroepen	  om	  hiervoor	  
in	  actie	  te	  komen.	  	  
Bent	  u	  van	  plan	  de	  petitie	  te	  tekenen?	  
Ja,	  zeker	  wel	   	   	   19%	  
Ja,	  waarschijnlijk	  wel	   29%	  
Nee,	  waarschijnlijk	  niet	   19%	  
Nee,	  zeker	  niet	   	   25%	  	  	  
Ik	  heb	  al	  getekend	   	   	  	  1%	  
Geen	  mening	   	   	   	  	  8%	  
	  
	  
	  



Bij	  een	  bezoek	  van	  de	  paus	  aan	  Nederland	  wordt	  gedacht	  aan	  een	  gebedsviering	  in	  de	  
Amsterdam	  ArenA.	  	  
Stel	  dat	  er	  een	  gebedsviering	  met	  de	  paus	  in	  de	  Amsterdam	  ArenA	  komt,	  zou	  u	  
daar	  dan	  bij	  willen	  zijn?	  
Daar	  zou	  ik	  graag	  bij	  willen	  zijn	   	   22%	  
Daar	  zou	  ik	  niet	  graag	  bij	  willen	  zijn	   57%	  
Weet	  niet	  /	  geen	  mening	   	   	   22%	  
	  
Paus	  Franciscus	  volgde	  in	  maart	  2013	  paus	  Benedictus	  XVI	  op.	  
Hoe	  vindt	  u	  dat	  paus	  Franciscus	  het	  tot	  nu	  toe	  doet?	  
Heel	  goed	   	   	   50%	  
Tamelijk	  goed	   	   38%	  
Niet	  zo	  goed	   	   	   	  	  0%	  
Helemaal	  niet	  goed	   	   	  	  1%	  
Weet	  niet	  /	  geen	  mening	   11%	  
	  
Geef	  aan	  of	  u	  het	  eens	  of	  oneens	  bent	  met	  de	  volgende	  stelling.	  
‘Paus	  Franciscus	  brengt	  de	  katholieke	  kerk	  dichter	  bij	  de	  mensen.’	  
Eens	   	   	   	   70%	  
Oneens	   	   	   	  	  5%	  
Weet	  niet	  /	  geen	  mening	   25%	  
	  
	  
Achtergrondinfo	  over	  de	  respondenten:	  	  
	  
Bent	  u	  ingeschreven	  of	  bent	  u	  ingeschreven	  geweest	  bij	  de	  katholieke	  kerk?	  
Ja,	  ik	  ben	  ingeschreven	   	   82%	  
Ja,	  ik	  ben	  ingeschreven	  geweest	   10%	  
Nee	   	   	   	   	   	  	  6%	  
Weet	  niet	  /	  geen	  mening	   	   	  	  2%	  
	  
Welke	  situatie	  is	  het	  meest	  op	  u	  van	  toepassing?	  
Ik	  ga	  regelmatig	  naar	  de	  kerk	   	   	   	   	   	   	   	   10%	  
Ik	  ga	  af	  en	  toe	  naar	  de	  kerk	  	   	   	   	   	   	   	   	   25%	  
Ik	  ga	  niet	  naar	  de	  kerk	  maar	  voel	  me	  wel	  verbonden	  met	  de	  katholieke	  kerk	  	   45%	  
Ik	  voel	  me	  niet	  (meer)	  verbonden	  met	  de	  katholieke	  kerk	   	   	   	   19%	  
Weet	  niet	  /	  geen	  mening	   	   	   	   	   	   	   	   	   	  	  2%	  
	  


